
Sterker, je hebt het recht die patiënten uit 
te behandelen. Maar je zult op zoek moe-
ten naar producten die wel geregistreerd 
zijn. Of je moet je activiteiten helemaal 
verleggen, misschien wel naar hele andere 
productgroepen. We hebben trouwens de 
beschikking over twee geregistreerde pro-
ducten, maar dat zijn injecties.”

Hoe is het mogelijk dat het product na zestien 
jaar nog steeds niet goedgekeurd is?
“We hebben ooit een aanvraag ingediend – 
dat is al zestien jaar geleden – en daarna is 
een heel lang traject met heel veel hobbels 
en overleg ontstaan. Als we toen beschikten 
over de kennis van nu, hadden we dat veel 
handiger kunnen doen. Injecties waren 
toen de standaard, druppeltjes onder de 
tong werden als niet effectief beschouwd. 
Wij dachten daar anders over, maar het 
heeft toch heel wat tijd gekost dat aan te 
tonen. Inmiddels is door iedereen geaccep-
teerd dat de druppeltjes onder de tong op 
z’n minst net zo effectief zijn als injecties.” 

Toch waren er kennelijk bezwaren…
“Begin jaren negentig was het grootste be-
zwaar dat er zo weinig onderzoek naar was 
gedaan. Als je met iets nieuws komt, kun je 
niet bogen op veel historie. Bovendien ne-
men effectiviteitsonderzoeken voor dit type 
producten vele jaren in beslag. In ons dos-
sier ontbrak een overtuigend bewijs van de 
effectiviteit. Toch hebben we in Nederland 
de markt gecreëerd voor druppels; hier is 
nu 75 procent van de markt druppels en 25 
procent injecties, in Duitsland is dat nog 
andersom.”
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